
  

 

 

Referat fra Skolebestyrelsesmøde 

Den 9. september 2020 fra kl. 17.00–19.00 på Afd. Glumsø 

 

Tilstede: Sander, Lisbeth, Maria, Stefan, Palle, Nikolaj, Kaya, Maria Falck, Rikke Milan, Sisse, 

Bendt, Søren, Martin, Stine 

Gæster: Ivan Kisum og Henrik Bergman 

Fravær: Tina Renneberg 

 
Punkter: (I) = Information, (B) = Behandling, (D) = Drøftelse 

78 - 17.00-17.05 
Godkendelse af dagsorden  

Godkendt  

79 - 17.05-17.20 
Nyt fra formand, ledelsen, 
bestyrelsesmedlemmer, 
medarbejderrepræsentanter, nyt 
fra afdelingerne 

(I) 

• Nye elevrådsformænd/kvinder 
• Skole og forældre holder årsmøde d. 20-21/11 med tema 

om fremtidens skole – Susåskolen kan sende 4 
forældrerepræsentanter afsted. 

• Budget 2021 – kommunalt 

• Fokus fra de første forældremøder?  
• Ny læreraftale vedtaget – Næstved Kommune er allerede 

langt ift. flere af delelementerne i aftalen. 
• FRO møde afholdt 1/9, med deltagelse af Sisse, Rikke og 

Stefan. Fokuspunkter: Budgetforslag for 2021 
• Møde med BSU den 17/11 kl 17.30-18  

80 – 17.20-17.55 
Erfaringer fra COVID-19 

(I/D) 

• Hvad tager vi med videre fra perioden med COVID 19 – 
nedlukningen, fjernundervisning og genåbningen.  

• En status på situationen på skolen pt. 
• Gode erfaringer med fagdage i forbindelse med 

genåbningen. 

• Ønske at lægge en strategi for hvad gør vi hvis vi bliver 
ned til at lukke ned igen. 

• Mange af de møder de ansatte har holdt virtuelt, har 
generelt fungeret godt. 

• Behov for at fastholde fokus på håndhygiejne – kan se på 
sygefraværet at det er mindre. 

• Det større fokus på organisering af elevernes frikvarter, 
har givet færre konflikter. 

• Færre skift i undervisningen af lærer og fag, har givet 
mere frihed for underviserne, ifht. de aktiviteter det har 
været muligt at sætte i værk i undervisningen. 

• Opmærksomhed på hvordan vi sikrer en gavnlig 
kommunikation – så der hverken er for meget eller for lidt. 

• Erfaring med at lærerne har oplevet at de i den virtuelle 
undervisning har fået kontakt med – og indblik i nogle 

elevers faglighed, som ikke har været fremtrædende i 
undervisningen tidligere. 

• Der har været en oplevelse blandt udskolingseleverne at 
det har fungeret godt at have en dag hjemme, i perioden 
op til sommerferien. 

• Eleverne har syntes det var rart med en anderledes 
undervisning, der foregik mere elektronisk. 

• Eleverne har også være glade for mere udeundervisning. 
• Det har været forvirrende for eleverne at man gerne må 

blande sig på tværs af årgangene i nogle situationer (SFO, 



  

idræt, holddeling), og i frikvartererne og den almindelige 
undervisning har skulle holde klasserne adskilt. 

• Eleverne har opnået udvikling som de ikke har gjort før. 

• Fokus på vejrmæssige udfordringer omkring elevindgange 
med henblik på at sikre et godt indeklima i klasselokaler.  
 

Opmærksomhed på hvordan vi sikrer fjernundervisning af de 
elever der er hjemme pga. karantæne. hvis elever har covid-
19 

 

Stefan præsenterede kommunal procedure omkring 
smitteopsporing og hjemsendelse i tilfælde af konstateret 
smitte hos enten elev eller ansat.  

81 – 17.55-18.20 

Afslutning af budget 19/20 og 
opstart af 20/21 
(I) 

• Bergman kommer og gennemgår årsresultatet for 19/20, 
samt status for 20/21.  
 
Henrik Bergman gennemgik overstående; 

• Vi er landet inde for det planlagte, der er dog fortsat 
usikkerhed omkring dækningen af skolens COVID-19 
udgifter. Hvilket betyder vores slut resultat kan svinge med 
ca. 1,5 mil. 

• Fald i antallet af SFO-børn på Holsted og Glumsø giver 
negativ økonomi på det område. 

 
18.20-18.25 Pause 

82 – 18.20-18.25 
Klumme 

(B) 

• Skolebestyrelsen har valgt fast at informere forældre via 
skriv af klumme. Klummen skrives på skift af forældre i 

bestyrelsen, således alle skrive en klumme pr. år. 
• Hvem skriver denne måneds klumme?  
 
Rikke Milan, vælger en som skriver 

83 – 18.25-18.55 

Trivselsresultater for 2020 og 
elevfremmøde 19/20 
(I) 

• Ivan deltager på punktet 

• Informere om resultaterne fra de trivselsmålinger der blev 
taget i foråret.   

• Kort gennemgang af elevfremmøde 
- Begrænsede fraværs resultater pga. COVID-19, 

(periode 1/8-19 til 20/2-20) 
- 5% fravær, ud fra de gældende faktorer. 

- Der vil blive dykket ned i baggrundene for de elever 
med høj fraværsprocent.  

- Trivselsmålingernes resultater er også begrænsede 
pga. COVID-19.  

84 – 18.55 -19.00 
Evt.  

• Landsmøde (Skole og forældre), ønsker man at deltager, 
kontakt da Rikke Milan.  

• Regler for mobiltelefon, gælder det også SFO? – ja, efter 
samme rammer som i skoletiden.  

• Joan har meddelt sin afgang, Stefan og Rikke kontakter 
suppleant. 

• Skolebestyrelsesmøde den 21/1, al ledelse i kommunen er 

optaget, så der foreslås en alternativ torsdag i januar. 

• Ligeledes finder Stefan en alternativ dato til næste møde. 
• Status på hærværk på afdelingerne i aftentimer og 

weekend. Der er mindre aktivitet end der plejer.    
• App, der signalerer med advarsel på skoleveje, rammer 

ikke alle skoleveje, dialog omkring at komme på ”kortet”. 

Punkter til kommende møder 
(6/10 – dato flyttes) 

 

• Pædagogisk strategi 20/21 - år 5 (Stine) 
• Hvordan bruges forældrerådene? (Maria Sundwall) 
• Præsentation af arbejde med værdier, kompetencer og 

dannelse  



  

• Klumme 
• Evt. Høring budget 2021 
• Evt. Makerspace 

• I november: drøftelse af punkter til speeddate med BSU 

 


